
Protokół nr XLIII/2021 

Obrady Rady Gminy Michałowice rozpoczęto w dniu 30 grudnia 2021 o godz. 13:00, a 

zakończono o godz. 15:49 tego samego dnia. 

Pan Przewodniczący Rady otworzył XLIII Sesję Rady Gminy Michałowice w dniu 30 grudnia 

2021 roku. Na wstępie przywitał Radnych, Sołtysów, pana Wójta Antoniego Rumian, pana 

Zastępcę Jarosława Sadowskiego,  panią Skarbnik Agatę Krzyżak-Szotę, panią Sekretarz Annę 

Długosz oraz pozostałych pracowników Urzędu Gminy. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków, podjęte dziś uchwały będą prawomocne 

/załącznik nr 1 do protokołu/ 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

Wyniki głosowania 

OBECNY: 14, NIEOBECNY: 1 

Wyniki imienne: 

OBECNY (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNY (1) 

Iwona Bińczycka-Kołacz 

Ad 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad /załącznik nr 2 do 

protokołu/: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z XLII Sesji Rady Gminy Michałowice. 



4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Michałowice na lata 

2021 -2030. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/166/2016 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 27 października 2016 r. w sprawie wspólnej obsługi oświatowych 

jednostek organizacyjnych Gminy Michałowice. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zaproszenia w celu osiedlenia w gminie Michałowice 

rodziny polskiego pochodzenia w ramach repatriacji. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres 

3 lat oraz odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy 

części nieruchomości stanowiących mienie komunalne Gminy Michałowice. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres 

powyżej 3 lat oraz odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy nieruchomości stanowiącej mienie komunalne Gminy Michałowice. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości gruntów, 

budynków i budowli lub ich części. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na powierzenie zadania organizacji 

publicznego transportu zbiorowego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie zadania organizacji 

publicznego transportu zbiorowego 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr III/18/2018 Rady Gminy Michałowice 

z dnia 13 grudnia 2018 r. w sprawie diet dla przewodniczących organu wykonawczego 

jednostek pomocniczych /Sołtysów/. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2021 rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2021-2029. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Krakowskiemu 

na realizację zadań drogowych w 2022 roku w trybie Inicjatyw Samorządowych. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie dotacji dla jednostki OSP Wilczkowice. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie Budżetu Gminy Michałowice na 2021 rok. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na 

lata 2022-2032. 

19. Dyskusja wolne wnioski. 



20. Zamknięcie sesji. 

 

Pan Przewodniczący poprosił o zgłaszanie ewentualnych uwag do porządku obrad. 

Głos zabrał Pan Wójt: bardzo proszę o wprowadzenie jeszcze trzech projektów uchwał do 

dzisiejszego porządku. Uchwał, które w ostatnim czasie stwierdziliśmy, że musimy 

zaproponować Radzie Gminy, żeby przyjęła to w tym roku jeszcze przed końcem roku. Są to, 

po pierwsze podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego 

Programu Opieki nad Zabytkami za lata 2019-2021. Co 2 lata musimy takie sprawozdanie 

Państwu przedstawiać. Kolejny projekt uchwały, to podjęcie uchwały w sprawie zawarcia 

porozumienia z gminą Kraków, jeśli chodzi o dofinansowanie Izby Wytrzeźwień w Krakowie 

dla osób, które z terenu Gminy Michałowice zostaną przewiezione ewentualnie do tejże Izby 

Wytrzeźwień w Krakowie. Ostatni projekt uchwały, który proponuję, abyście Państwo, 

proszę żebyście Państwo przyjęli, to podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia uchwały, 

dotyczącej dopłaty do śmieci. Proponuję te trzy punkty umieścić po punkcie po 11, czyli 

byłby to 12, 13, 14. Pozostałe punkty by przesunęły się po prostu dalej. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wprowadzenie nowych punktów do porządku 

obrad.  

 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Iwona Bińczycka-Kołacz 

Nowe punkty zostały wprowadzone do porządku obrad. 

Porządek obrad z wprowadzonymi poprawkami:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 



3. Zatwierdzenie protokołu z XLII Sesji Rady Gminy Michałowice. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Michałowice na lata 

2021 -2030. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/166/2016 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 27 października 2016 r. w sprawie wspólnej obsługi oświatowych 

jednostek organizacyjnych Gminy Michałowice. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zaproszenia w celu osiedlenia w gminie Michałowice 

rodziny polskiego pochodzenia w ramach repatriacji. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres 

3 lat oraz odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy 

części nieruchomości stanowiących mienie komunalne Gminy Michałowice. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres 

powyżej 3 lat oraz odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy nieruchomości stanowiącej mienie komunalne Gminy Michałowice. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości gruntów, 

budynków i budowli lub ich części. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na powierzenie zadania organizacji 

publicznego transportu zbiorowego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie zadania organizacji 

publicznego transportu zbiorowego. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego Programu 

Opieki nad Zabytkami na lata 2019-2021. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia dotyczącego współdziałania 

w 2022 roku Gminy Michałowice z Gminą Miejską Kraków w zakresie 

przeciwdziałania alkoholizmowi, w odniesieniu do osób doprowadzonych do 

Miejskiego Centrum Profilaktyki Uzależnień w Krakowie. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLI/321/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 29 listopada 2021 r. w sprawie pokrycia części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z 

pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 



15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr III/18/2018 Rady Gminy Michałowice 

z dnia 13 grudnia 2018 r. w sprawie diet dla przewodniczących organu 

wykonawczego jednostek pomocniczych /Sołtysów/. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2021 rok. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2021-2029. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Krakowskiemu 

na realizację zadań drogowych w 2022 roku w trybie Inicjatyw Samorządowych. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie dotacji dla jednostki OSP Wilczkowice. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie Budżetu Gminy Michałowice na 2022 rok. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice 

na lata 2022-2032. 

22. Dyskusja wolne wnioski. 

23. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie jawne porządek obrad z wprowadzonymi zmianami. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Iwona Bińczycka-Kołacz, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNY (1) 

Adam Jurek 

 Porządek obrad został przyjęty. 

Ad 3. Zatwierdzenie protokołów z XLII Sesji Rady Gminy Michałowice. 

         Pan Przewodniczący poinformowała, że protokoły z XLII Sesji Rady Gminy Michałowice, 



był do wglądu i każdy mógł się z nimi zapoznać. Poprosił o ewentualne zgłoszenie uwag do 

tych protokołów. 

Pan Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie jawne zatwierdzenie protokołu z 

XLII Sesji Rady Gminy w Michałowicach. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Iwona Bińczycka-Kołacz 

Protokół został zatwierdzony. 

Ad 4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Michałowice 

na lata 2021 -2030. 

 

Głos zabrał zastępca Wójta Jarosław Sadowski. 

Przedstawiam Państwu projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy 

Michałowice na lata 2021-2030. Dokument powstawał przez ostatnie kilka miesięcy i 

podlegał szerokim konsultacjom. Mimo tego trudnego pandemicznego ze stanu udało nam 

się konsultacje w różnych formach przeprowadzić, w formach ankiet, i papierowych i 

internetowych. Odbyły się też spotkania ogólne z mieszkańcami, z organizacjami 

pozarządowymi, z przedsiębiorcami. Dokument przygotowali pracownicy Urzędu Gminy ze 

wsparciem ekspertów zewnętrznych. Tak, że mamy też taki zewnętrzny pogląd na to, co tutaj 

powinno się w tej gminie zadziać w ciągu najbliższych 10 lat. W konsultacjach z 

mieszkańcami wyszło, że największy nacisk należy położyć na takie obszary, jak budowa 

chodników, budowa kanalizacji, czy infrastrukturę edukacyjną. Te zadania, i te obszary w 



dużej mierze zostały odzwierciedlone właśnie i wskazane, jako najistotniejsze w strategii. 

Strategia została podzielona na 5 celów strategicznych. W ramach każdego z tych celów 

strategicznych są jeszcze cele operacyjne. Cel strategiczny pierwszy, to jest czyste 

środowisko i przyjazne otoczenie. Natomiast w ramach celów operacyjnych w środowisku 

mamy poprawę jakości powietrza, gospodarkę wodno-ściekową, poprawę estetyki i 

funkcjonalności przestrzeni publicznej, skuteczny system gospodarowania odpadami i 

kształtowanie postaw ekologicznych mieszkańców. Cel strategiczny nr 2 nazywa się 

nowoczesny transport publiczny i infrastruktura drogowa. W celach operacyjnych mamy 

zapewnienie efektywnego i zintegrowanego transportu publicznego, rozwój infrastruktury 

rowerowej oraz poprawę jakości i przepustowości dróg powiatowych i gminnych. W celu 

strategicznym trzecim, który nazywa się wysokiej jakości usługi publiczne mamy trzy cele 

operacyjne. Poprawa jakości kształcenia oraz bezpieczne i komfortowe placówki oświatowe, 

rozwój infrastruktury usług zdrowotnych i około zdrowotnych oraz poszerzenie oferty 

kulturalnej i sportowej. W celu strategicznym czwartym, który nazywa się korzystne warunki 

dla rozwoju przedsiębiorczości mamy dwa cele operacyjne. Tworzenie warunków dla 

Rozwoju Przedsiębiorczości oraz wsparcie rozwoju rolnictwa ekologicznego i sprzedaży 

bezpośredniej. I wreszcie ostatni cel strategiczny, piąty. Inteligentne zarządzanie rozwojem 

Gminy Michałowice. I tam są takie cele operacyjne, jak kształtowanie wizerunku Gminy 

Michałowice, zwiększenie partycypacji mieszkańców w sprawach publicznych, integracja 

ludności, przeciwdziałanie wykluczeniu społecznemu, nowoczesna administracja i cyfryzacja. 

Do każdego z tych celów zostały przypisane w tych zadaniach konkretne inwestycyjne. To nie 

jest zamknięty katalog zadań, to są te, które przykładowe można powiedzieć, te które albo 

zostały w ramach konsultacji wyłonione, albo takie, nad którymi trwają prace w obecnym 

tutaj w urzędzie na różnych stadiach, czy jakieś koncepcje, czy projekty. Natomiast te 

projekty będą również mogły być uzupełniane w trakcie trwania strategii. Ona będzie na 

pewno niejednokrotnie aktualizowana. Dlatego, jeżeli Państwo tutaj nie znaleźli jeszcze 

jakichś zadań, a one nie zostały zgłoszone też trakcie konsultacji społecznych, to jeszcze na 

pewno będzie wielokrotnie okazja, żeby te zadania wprowadzić tutaj. One nie są 

najistotniejszym elementem. Najistotniejsze to są rzeczywiście te cele i żebyśmy się pokazali, 

w jakim kierunku się poruszamy. Natomiast ich realizacja właśnie nastąpi przez te 

przykładowe zadania, ale też na pewno przez wiele innych, które jeszcze nam w ciągu tego 

okresu powstaną, przyjdą do głowy, będą konieczne do realizacji. 



Rozpoczęto dyskusję nad przedstawioną uchwałą.  

Radna Z. Puchalska-Wilk: strategia powstawała rzeczywiście w bardzo trudnych warunkach. 

Ja już o tym mówiłam na wspólnym posiedzeniu komisji. Jednak mimo wszystko te 

konsultacje szerokie się odbyły. Widać duże zaangażowanie wszystkich pracowników i 

współpracowników. Jest to praca zespołowa. Jest to bardzo obszerny dokument. Tworzy się 

go raz na 10 lat. Tak, jak pan wójt powiedział, no będzie uzupełniany na pewno, bo życie i to, 

co nas czeka zweryfikuje pewne rzeczy. Natomiast z tego, z tej strategii wyłania się obraz 

gminy, która wie do czego dąży. Ja mówię, że to jest taka, ten dokument o taka latarnia. Nie 

poruszamy się we mgle, płyniemy do tego portu, tym portem jest, że tak powiem dobrostan 

wszystkich mieszkańców naszej gminy. I ja chciałam się odnieść do celu strategicznego nr 3, 

mianowicie to jest cel, który chodzi o wysoką jakość usług publicznych. I cele operacyjne, to 

jest kształcenie, poprawa jakości kształcenia, bezpieczeństwo, komfort placówek, rozwój 

infrastruktury oraz usług zdrowotnych i około zdrowotnych oraz poszerzenie oferty 

kulturalnej. W tym został zapisany w celu operacyjnym budowa zarówno przedszkoli w 

Więcławicach i Raciborowicach, jak i rozbudowa lub budowa, rozumiem, że rozbudowa lub 

budowa szkoły w Michałowicach, rozbudowa szkoły w Więcławicach, kampus w 

Więcławicach. Na to tam zostały przydzielone pewne środki. Jak już mówiłam na komisji, 

może się tutaj powtarzam, ale może część Państwa Sołtysów nie słyszała mojej wypowiedzi. 

N środki zostały przyznane, takie jakie tam zostały zadekretowane. Nie mniej jednak na 

pewni będziemy musieli większe te środki przeznaczyć. Nie jest to katalog, jak pan wójt tutaj 

powiedział zamknięty, więc może jeszcze coś dojdzie. To bardzo jest budujące, że po prostu 

dbamy o oświatę, o jakość kształcenia, a o bezpiecznej i te komfortowe warunki. Bardzo 

ważny w tym w celach operacyjnych jest również postulat uruchomienia poradni 

psychologiczno-pedagogicznej. Wiadomo, jak ona jest bardzo potrzebna. I możemy być tutaj, 

że tak powiem nie tylko dla uczniów i młodzieży z naszej gminy, ale z gmin około gminy 

Michałowice być taką dobrą placówką, która pomoże rodzinom, młodzież, uczniom. Jeszcze 

chciałbym się odnieść do polityki senioralnej, mianowicie w celu strategicznym 5, 

przeciwdziałanie wykluczeniu, stworzenie na terenie gminy warunków do integracji i rozwoju 

społecznego, szczególnie dla dzieci i młodzieży oraz dla osób w wieku senioralnym i 

niepełnosprawnych narażonych na zaniedbanie. W gminie jest Rada Seniorów, z wiadomych 

powodów troszkę Rada Seniorów w tym okresie pandemicznym, jakby ta działalność jest 



troszkę mniejsza. Niemniej jednak musimy otoczyć seniorów też swoją uwagą, osoby 

niepełnosprawne. To jest bardzo ważny cel do zrealizowania. I teraz jeszcze taki postulat ode 

mnie żeby te cele strategiczne przybliżyć mieszkańcom i udostępnić w jakieś formie takiej 

bardzo skondensowanej, ale bardzo przyjaznej. Żeby po prostu każdy z mieszkańców, widząc 

taki dokument, broszurę, no był zachęcony do też współdziałania w tworzeniu tej strategii, 

jak również wiedział, że rozwój gminy no leży wszystkim na sercu. Wszystkim organizacjom, 

Urzędowi, Radzie. To taki postulat na przyszłość, żeby takie rzeczy, bo jednak mimo wszystko 

trzeba to nagłaśniać, dlatego że większość mieszkańców z różnych powodów nie za bardzo 

wnika w szczegóły. Jego interesuje to, co się dzieje na jego ulicy. A jak będzie wiedział co się 

robi, jakie są perspektywy, to będzie to bardzo budujące. 

Radny A. Jurek: Ja chciałem zauważyć, tak co mi się bardzo rzuciło pod względem ochrony 

przeciwpowodziowej, że jest mało zapisów właśnie. Dlatego też bym wnioskował o dopisanie 

do tej strategii w punkcie 11 bodajże, na stronie 68 podjęcie pracy nad projektowaniem oraz 

rozbudową jakichś urządzeń przeciwpowodziowych, ograniczeniu tego spływu i niszczenia 

naszego mienia, dróg i innych urządzeń przez właśnie takie nawalne deszcze i zbieranie się 

tej ogromnej ilości wody. Myślę, że to też powinno zostać ujęte w tym całym programie. Jeśli 

chodzi szczególnie o miejscowości Prawd i Kończyce, które no i w ogóle zlewnie rzeki Dłubni, 

bo tutaj najwięcej szkód właśnie nam wyrządza. W kolejnym punkcie jeszcze tylko chciałem 

zwrócić uwagę. Tam mamy place zabaw trzy, które mają powstać. Na komisji zauważyłem, 

zwróciłem panu wójtowi uwagę też, że należałoby dopisać jeszcze ten plac w Kończycach, 

który nie jest dopisany. Ale to taka forma uzupełnienia. Ale najważniejsze by było 

rozbudować właśnie tą strategię o warunki przeciwpowodziowe, całe te urządzenia. W 

przyszłości, żeby wziąć przy zmianie Planu Zagospodarowania Terenu pod uwagę właśnie 

zostawienie terenów pod takie ścieki, czy takie urządzenia. Żeby nie niszczyło nam całej 

infrastruktury. Widzimy, że coraz bardziej mamy zjawiska intensywne i odczuwalne dla 

mieszkańców. 

Radna A. Szydłowska: Szanowni Państwo, strategia została przygotowana w wielu obszarach 

i one wszystkie są bardzo istotne. Ja tutaj chciałabym się jeszcze odnieść do obszaru, które 

poruszyła tutaj pani Zofia Wilk, dotyczącego oświaty. O tym już też mówiłam na komisjach i 

chciałbym złożyć taki postulat. Bo strategia jest faktycznie ważnym dokumentem. Natomiast 

myślę, że jeszcze ważniejsze jest podjęcie prac nad gradacją zadań, które w najbliższym 



czasie chcielibyśmy wykonywać. I ja tak chciałam się odnieść do kwestii rozbudowy, bądź 

budowy szkoły w Michałowicach. Ponieważ przedszkole zostało już wybudowane, w maju ma 

zostać oddane do użytkowania, w związku z czym pozostaje kwestia, o której mówiliśmy już 

wcześniej, nawet w poprzedniej kadencji, że po wykonaniu inwestycji, związanej z budową 

przedszkola, podejmiemy temat budowy, bądź rozbudowy szkoły. I chciałam zaapelować do 

Państwa o nie odwlekanie w czasie tego zadania, ponieważ szkoła w Michałowicach 

naprawdę ma w tym momencie trudne warunki lokalowe i to, że przedszkole zostaje 

przeniesione do nowego budynku, tak na prawdę niewiele zmienia, ponieważ odzyskujemy 

dwie pełne sale lekcyjne, pełnowymiarowe, 45 metrowe. Natomiast pozostałe sale, które 

zajmuje przedszkole, to nie są sale, które mogą być wykorzystane, jako sale dydaktyczne. To, 

co to mówiłam już wcześniej. I tutaj to, co już mówiłam, chciałabym też prosić Państwa o 

pochylenie się nad tą kwestią i jej nie odwlekanie tego w czasie, bo każdy z nas ma 

świadomość tego, że proces inwestycyjny w obecnych warunkach trwa długo i myślę, że to 

jest ważna kwestia dla nas wszystkich i dla wszystkich mieszkańców. Natomiast z takich 

bardziej szczegółowych kwestii, to tutaj w tym celu drugim, dotyczącym poprawy jakości 

życia mieszkańców faktycznie chciałbym się odnieść do tego, co już powiedział mój 

przedmówca, dotyczącego kwestii tych urządzeń przeciwpowodziowych. Ja uważam, że 

powinniśmy kompleksowo w całej Dolinie Dłubni podjąć analizę takich miejsc, które 

wymagają zabezpieczenia i ten cel wpisać, jako ważną rzecz. Bo ukształtowanie naszej gminy 

jest takie, że z tym sobie nie poradzimy, jeśli faktycznie nie zaczniemy tego kompleksowo 

rozwiązywać. I jeszcze jedna kwestia, to co już mówiłam. Tam w punkcie, dotyczącym 

poprawy przepustowości dróg gminnych, żebyśmy może faktycznie pochylili się nad kwestią 

takiego podejścia kompleksowego do poszerzania dróg gminnych. Bo sytuację zastaną mamy 

taką, że większość dróg gminnych, to są drogi 3-metrowe, które no absolutnie nie spełniają 

jakichkolwiek standardów, które teraz są potrzebne. zarówno dla mieszkańców, którzy przy 

tych drogach budują domy, jak i dla tych, którzy uprawiają ziemię. Bo sprzęt rolniczy 

wykorzystywany jest duży i te drogi wymagają poszerzenia. Więc tutaj, tak jak mówiłam 

wcześniej, myślę że warto, żebyśmy się pochylili nad takim opracowaniem planu też prawda, 

tych podziałów geodezyjnych dla większości dróg gminnych. Oczywiście w perspektywie 

czasu. Bo to jest i czasochłonne i koszty też ogromne. 



Radna W. Wesołowska: Chodzi mi o mały Kraków, gdzie tam rzeczywiście będzie potrzeba 

wykonania inwestycji. Może warto by było też nad tym tematem się pochylić i ująć w tym 

planie strategicznym. Bo tam rzeczywiście po ostatniej ulewie, to ewidentnie było widać, 

jakie tam są niesamowite straty i zalania. tak, że to może nas w przyszłości, jeśli tego nie 

zrobimy, to może nas dużo kosztować. Drugi temat to, jest też również ulica Leśna, która 

wymaga, prośba taka do Państwa, żeby tak nie odkładać tego tematu na wiele, wiele w lat 

do przodu, tylko po prostu teraz po uzyskaniu informacji, o które proszę, które osoby nie 

wyrażają zgody ewentualnie na poszerzenie tej drogi, trzeba ewentualnie zapłacić, żeby 

Wojewodzie pomóc i nam, jako gminie. Ja chciałbym się w to włączyć, tylko musiałabym po 

prostu wiedzie, kto, jakie adresy, jakie osoby nie za bardzo chcą przystać na propozycję 

naszego projektu. I wtedy po prostu będziemy się zastanawiali w jaki sposób przyspieszyć 

realizację, póki jeszcze są środki finansowe, że można z tego skorzystać. Żeby nie przekładać 

tego o następne wiele, wiele lat do przodu. Bo ta potrzeba jest naprawdę bardzo, bardzo 

ważna. Przybywa budynków, mieszkańców, a to droga wykonana była tylko z cienkiej 

nawierzchni, która była planowana tylko na kilka lat. Droga ta jest już użytkowana przez 

wiele lat i co chwilę ją trzeba reperować. 

Zastępca Wójta: Szanowni Państwo, ten dokument będzie na pewno żywy, będzie podlegał, 

tak jak już wspomniałem aktualizacjom, tak, że te zadania, które tutaj Państwo wymienili, 

między innymi pan radny Jurek, myślę, że przy najbliższej aktualizacji wtedy sformułujemy je 

jakoś wspólnie i będą mogły być wprowadzone do tej strategii. 

Pan Przewodniczący: Myślę, że ten dokument, jak plan strategiczny, długofalowe określenie 

celów danej organizacji, tu w przypadku Urzędu Gminy w formie właśnie określenia celów 

jest najważniejsze. Bo te plany, to są te działania, które będziemy wykonywać w ciągu tych 

10 lat. No nie wiem, czy tak do końca jest dobrym założeniem, że plany będą bardzo ulegać 

zmianie, bo wtedy jest problem realizowaniem tych celów. Można je po prostu przesuwać. 

Natomiast, jeżeli chodzi o poszczególne takie działania, jak zabezpieczenie 

przeciwpowodziowe pewnie wcześniej nie wybrzmiały, bo plan został przygotowany w 

oparciu o badania ankietowe, o spotkania z mieszkańcami. Był konsultowany. Myślę, że jeżeli 

chodzi o właśnie zabezpieczenie tego typu, pojawia się temat w momencie, gdy pojawiają się 

te problemy. W założeniach strategicznych tego typu inwestycje nie są łatwymi do realizacji, 

dlatego, że wykonując takie zabezpieczenia w danym miejscu, czyli teraz zakładamy i 



wykonujemy je w danym miejscu może powodować, że takie problemy pojawiają się w 

innym miejscu. Więc najczęściej takie działania trzeba wykonywać na bieżąco. Tylko nie 

likwidować samych skutków, tylko wtedy ewentualnie planować takie inwestycje, które będą 

przynosiły takie efekty. Tak, że myślę, że raczej tutaj powinniśmy się trzymać tych planów z 

założenia, no bo byśmy mieli problem z realizacją tych celów. Natomiast w jakiej kolejności, 

tutaj jak radna dobrze zauważyła, trzeba będzie usiąść i się zastanowić, żeby odpowiednio 

dobrze to zaplanować. To nie, bo jest plan 10-letni. Natomiast tutaj działamy też w oparciu o 

finansowe WPI 3-letnie, więc myślę, że to już w najbliższych miesiącach trzeba usiąść i zacząć 

analizować możliwości głównie budżetów w tych inwestycjach. 

Radny A. Jurek: Panie Przewodniczący, słusznie Pan zaznaczył. Ale ja chciałem też zwrócić 

uwagę, że przed nami jest zmiana Planu Przestrzennego Zagospodarowania Terenu. Musimy 

brać wszystko pod uwagę. Przede wszystkim rozbudowę tutaj przez mieszkańców terenów, 

które będą zagospodarowane przez budynki i odpływy tych wód w ogóle z tych terenów 

zakostkowane. Wiadomo, że teraz inwestor powinien sobie wodę zgromadzić, zabezpieczyć 

na własnej posesji. Wszyscy wiemy, jak to wygląda. Ale trzeba wziąć pod uwagę przy planie 

możliwość właśnie budowy takich urządzeń, bo no już parę lat mamy do czynienia z takimi 

właśnie skutkami podtopień z dużych obszarów, no które powodują jednak ogromne straty. 

Pan Przewodniczący: Zgadzam się. Tylko ja chciałem podkreślić, że ten dokument powstał w 

oparciu o partycypację obywatelską. Więc tak naprawdę to są głosy mieszkańców. I te głosy 

nie wybrzmiały. Tutaj wybrzmiał głos, ja nie neguję tego, to jest ważny głos, ale do samego 

radnego w tym temacie. Natomiast ten dokument powstał w oparciu o to, o co nas prosili 

mieszkańcy, na co zwracali uwagę, co w głównej mierze po prostu wybrzmiało. Dlatego też 

wspomniałem, że tutaj nie ma tak, że zakasamy teraz rękawy i będziemy sobie czekać na 10 

lat się to będzie realizowało. Tylko teraz trzeba się przyłożyć, żeby tą Strategię po prostu 

realizować. A jeżeli się pojawiają kolejne tematy, no to trzeba się nim po prostu zająć, ale te 

działania trzeba zaplanować. 

Pan Wójt: Jeśli można Panie Przewodniczący, jak chcę tylko zwróć uwagę, że pomimo braku 

strategii, przynajmniej zapisów w poprzednich strategiach w temacie Planów 

Zagospodarowania Przestrzennego, praktycznie od 2006 po pierwszym planie już każdy 

następny plan, który przedstawialiśmy Państwu, w każdym z tych następnych planów 



uwzględniliśmy tereny zalewowe i tereny cieków, które mogą się pojawiać po nawalnych 

deszczach. I absolutnie nie godzimy się tam na żadne przekwalifikowania na mieszkaniówkę. 

Nauczeni przykrym doświadczeniem z tego planu 2006, którego pokłosiem na przykład są na 

ulicy Granicznej, a nie nad Dłubnią zalewane całe osiedla w czasie burzy. W związku z tym 

takie rzeczy uwzględniamy. Pewnie tak, jak pan Jarosław tutaj powiedział wcześniej, przy 

kolejnych ewentualnie aktualizacjach tej strategii będziemy również starali się uwzględniać 

jakieś działania przeciwpowodziowe. Aczkolwiek proszę pamiętać o tym, że działania 

przeciwpowodziowe to nie jest zadanie własne gminy tak naprawdę. Proszę to też 

uwzględniać. Jakie zapisy w strategii mają się znaleźć? Strategia to jest dokument bardzo 

ogólny, który ma wyznaczać kierunki, w jakich ta gmina ma zmierzać. Kierunek na przykład, 

można by było te 15 lat temu powiedzieć jesteśmy gminą rolniczą, ale tak pod Krakowem 

bliską, że nas tutaj pewnie zabudują, więc w strategii naszej na najbliższe dziesięć, piętnaście 

lat określamy, że my niestety z tej gminy rolniczej będziemy musieli zrezygnować. Bo to nie 

wytrzyma to rolnictwo i będziemy musieli iść w kierunku mieszkaniówki, w kierunku dobrych 

warunków, żeby chcieli się tu osiedlać, żeby mieli tutaj dobre usługi publiczne. Takie ogólne 

zapisy. Na tym polega strategia. Ewentualnie potem cele te szczegółowe, wynikające z tej 

strategii. Nie jesteśmy w stanie zapisać wszystkich, każdej drogi pojedynczej. Mamy 

wyznaczyć sobie cel. Najpierw główne drogi, żeby nam się po głównych drogach dobrze 

jeździło. Potem, w drugiej kolejności drogi jakieś tam boczne, gdzieś tam nie zapominajmy o 

drogach rolniczych. Ale bez wymieniania szczegółów. Tego się nie wpisuje w strategii. 

Strategia pokazuje kierunek, w jakim gmina ma się rozwijać. Nasza Gmina ma się rozwijać 

generalnie w kierunku fantastycznego miejsca do życia w rezydencjonalnej, że tak powiem w 

okolicy. A nie w zabudowie blokowej. Na tym ma polegać na strategia i wszyscy mają mieć w 

miarę dobry dostęp do pełnej infrastruktury. 

Następnie Przewodniczący wszystkich komisji poinformowali, że przedstawiona uchwała 

została przez nie pozytywnie zaopiniowana /załącznik nr 3, 4, 5, 6, 7, 8 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący powitał radnego powiatu Jarosława Raźnego, który dołączył do obrad 

RG Michałowice.   



Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XLIII/331/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy 

Michałowice na lata 2021 -2030. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Iwona Bińczycka-Kołacz 

Uchwała została podjęta.  

Ad 5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/166/2016 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 27 października 2016 r. w sprawie wspólnej obsługi 

oświatowych jednostek organizacyjnych Gminy Michałowice 

 

Głos zabrała Sekretarz Gminy Anna Długosz. 

Szanowni Państwo, w przedłożonym projekcie uchwały proponuje się zmiany w Statucie 

Centrum Obsługi Edukacji w Michałowicach. W §3 dodany zostaje ustęp drugi, który 

definiuje Centrum Obsługi Edukacji, jako jednostkę obsługującą w rozumieniu ustawy o 

Samorządzie Gminnym. W ustępie trzecim określa się jednostki obsługiwane przez Centrum 

Obsługi Edukacji. Następnie w § 4 w ust. w pkt 3 dodaje się, tylko wyjaśnię, w punkcie 

trzecim określony jest zakres wsparcia administracyjno-biurowego, świadczonego przez 

Centrum Obsługi Edukacji dla szkół podstawowych. I dodaje się dwie litery. D., w której 

określa się, że Centrum Obsługi wspiera dyrektorów szkół podstawowych w zakresie 

instrukcji kancelaryjnej i prowadzenia archiwum. A w literze E., dodaje się, że Centrum 



Obsługi Edukacji wspiera w zakresie obsługi prawnej tychże szkół. Są wszystkie zmiany 

proponowane w niniejszym projekcie uchwały. 

Otwarto dyskusję. 

Przewodniczący wszystkich komisji poinformowali, że przedstawiona uchwała została przez 

nie pozytywnie zaopiniowana /załącznik nr 9, 10, 11, 12, 13, 14 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XLIII/332/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/166/2016 Rady 

Gminy Michałowice z dnia 27 października 2016 r. w sprawie wspólnej obsługi oświatowych 

jednostek organizacyjnych Gminy Michałowice. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Iwona Bińczycka-Kołacz 

Uchwała została podjęta.  

Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie zaproszenia w celu osiedlenia w gminie 

Michałowice rodziny polskiego pochodzenia w ramach repatriacji. 

 

Głos zabrał zastępca Wójta Jarosław Sadowski. 

Szanowni Państwo, przedstawiam projekt uchwały, w sprawie zaproszenia do osiedlenia się 

w naszej gminie trzyosobowej rodziny z Kazachstanu. Żona i mama w tej rodzinie, to jest 

pochodzenia polskiego i chce z mężem i z córką jechać do ojczyzny swoich przodków. A 



ustawa o repatriacji daje gminom taką możliwość, że możemy repatriantom to osiedlenie w 

Polsce ułatwić. Gmina musi zapewnić mieszkanie oraz pomóc w znalezieniu zatrudnienia. 

Jeżeli chodzi o mieszkanie, to mamy wolne lokale do remontu w naszym budynku 

komunalnym w Raciborowicach, przy ulicy Wawelskiej. Natomiast, jeżeli chodzi o 

zatrudnienie, to znaleźliśmy takiego przedsiębiorcę, który zgodził zatrudnić się pana, który 

pracuje w branży budowlanej i już takie zapewnienie zatrudnienia mamy. Lokal będzie 

remontowany w ciągu najbliższych miesięcy. Jeżeli Państwo wyrażą zgodę na podjęcie tej 

uchwały, że na wiosnę państwo mogliby już przyjechać do Polski i rozpocząć tutaj życie. Na 

remont tego lokalu będziemy też starać się pozyskiwać i jest na to duża szansa dotacje od 

Wojewody Małopolskiego. Bardzo proszę o podjęcie tej uchwały zapraszającej. 

Otwarto dyskusję. 

Przewodniczący wszystkich komisji poinformowali, że przedstawiona uchwała została przez 

nie pozytywnie zaopiniowana /załącznik nr 15, 16, 17, 18, 19, 20 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XLIII/333/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie zaproszenia w celu osiedlenia w gminie 

Michałowice rodziny polskiego pochodzenia w ramach repatriacji. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Iwona Bińczycka-Kołacz 

Uchwała została podjęta.  



Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy 

na okres 3 lat oraz odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy części nieruchomości stanowiących mienie komunalne Gminy 

Michałowice. 

 

Głos zabrał zastępca Wójta Jarosław Sadowski. 

 

Przedstawiam projekt uchwały, w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na 

okres 3 lat. Dotyczy to części naszych nieruchomości, na których obecnie znajdują się kubły 

na odzież używaną. Tam skończyła się w tej chwili nam umowa z PCK, który dzierżawi od nas 

ten teren. W celu zawarcia kolejnej umowy jest tutaj potrzebna zgoda Państwa na ten 

dłuższy okres. Żeby umowa mogła być dłuższa, niż jeden rok. Tak, że bardzo proszę o 

podjęcie tej uchwały. 

Otwarto dyskusję. 

Przewodniczący wszystkich komisji poinformowali, że przedstawiona uchwała została przez 

nie pozytywnie zaopiniowana /załącznik nr 21, 22, 23, 24, 25, 26 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XLIII/334/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

dzierżawy na okres 3 lat oraz odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy części nieruchomości stanowiących mienie komunalne Gminy 

Michałowice 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 



Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

BRAK GŁOSU (1) 

Marek Kozłowski 

NIEOBECNI (1) 

Iwona Bińczycka-Kołacz 

Uchwała została podjęta.  

Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy 

na okres powyżej 3 lat oraz odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej mienie komunalne Gminy 

Michałowice. 

 

Głos zabrał zastępca Wójta Jarosław Sadowski. 

Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, przedstawiam projekt uchwały, w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres powyżej 3 lat tym razem. I ta 

uchwała dotyczy nieruchomości, którą gmina posiada w Pielgrzymowicach, na ogródki 

działkowe przy ulicy Wierzbowej. Tam została nam jeszcze jedna działka i znalazł się chętnie, 

który tą działkę chcę wydzierżawić na okres 5 lat. Przy takim okresie również jest wymagana 

zgoda Rady. 

Otwarto dyskusję. 

Przewodniczący wszystkich komisji poinformowali, że przedstawiona uchwała została przez 

nie pozytywnie zaopiniowana /załącznik nr 21, 22, 23, 24, 25, 26 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XLIII/335/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

dzierżawy na okres powyżej 3 lat oraz odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu 



zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej mienie komunalne Gminy 

Michałowice. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

BRAK GŁOSU (1) 

Marek Kozłowski 

NIEOBECNI (1) 

Iwona Bińczycka-Kołacz 

Uchwała została podjęta.  

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości 

gruntów, budynków i budowli lub ich części. 

 

Głos zabrała  Kierownik Referatu Podatków i Opłat – Katarzyna Pawlik. 

Proszę o podjęcie uchwały, w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości, dotyczące 

gruntów i budynków, lub budowli, lub ich części, zajętych na bezpłatne parkingi 

przeznaczone dla osób przesiadających się na komunikację zbiorową. Mowa tutaj na ten 

moment wyłącznie o parkingu Park and Ride, który znajduje się na gruncie podmiotu 

zewnętrznego, a jest użytkowany no tak naprawdę przez nas. Umowa użyczenia jest 

bezpłatna. Zatem proszę o podjęcie uchwały, ponieważ uznaliśmy, że no byłoby to 

krzywdzące dla tego właściciela, gdyby musiał zapłacić podatek za coś, co należy tak 

naprawdę do nas. 

Otwarto dyskusję. 



Przewodniczący wszystkich komisji poinformowali, że przedstawiona uchwała została przez 

nie pozytywnie zaopiniowana /załącznik nr 27, 28, 29, 30, 31, 32 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XLIII/336/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości 

gruntów, budynków i budowli lub ich części. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Iwona Bińczycka-Kołacz 

Uchwała została podjęta.  

Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na powierzenie zadania 

organizacji publicznego transportu zbiorowego. 

Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie zadania 

organizacji publicznego transportu zbiorowego 

 

 

Głos zabrał zastępca Wójta Jarosław Sadowski. 

Jeżeli Państwo pozwolą, to ja omówiłbym punkt 10 i punkt 11 na raz, bo są dwie uchwały, 

które dotyczą tego samego zagadnienia. Uchwały są pokłosiem wniosku, które gmina 

Michałowice i gmina Iwanowice złożyły do funduszu autobusowego, który dofinansowuje 

linie autobusowe z budżetu państwa. I na podstawie tych wniosków powstaną dwie nowe 

linie transportu publicznego, które będą przechodziły przez gminę Michałowice. W 



przypadku tej pierwszej uchwały, w której powierzamy zadanie organizacji publicznego 

transportu zbiorowego, organizatorem tej linii będzie gmina Iwanowice. Natomiast linia 

będzie przebiegała przez część naszej gminy, przez miejscowość Wilczkowice, Michałowice i 

będzie kończyła swój bieg na parkingu Park and Ride. Ona jest planowana przez wójta gminy 

Iwanowice do uruchomienia od 1 kwietnia. Na podstawie ustaleń i porozumienia z nami ma 

być bezpłatna dla wszystkich mieszkańców gminy Michałowice, którzy będą chcieli z niej 

skorzystać i dojechać do parkingu tutaj, żeby się przesiąść na 307, albo do centrum 

Michałowic. To będzie dosyć często kursująca linia. Tam będzie 20 kursów w ciągu dnia, 

trochę mniej w weekend, ale w weekendy też będzie funkcjonowała. Natomiast wniosek, 

który złożyła gmina Michałowice dotyczy linii, która obecnie już kursuje, jako linia na firmy 

Stefan z Zagórzyc do Krakowa. Natomiast my chcemy częściowo po tej trasie, bo linia 

miałaby się zaczynać u nas zna Woli Więcławskiej i kończyć nie tak głęboko w centrum 

Krakowa, tylko na pętli w Mistrzejowicach. Chcemy uruchomić po tej trasie naszą drugą linię 

transportu publicznego, na wzór tej pierwszej M1, która funkcjonuje od Górnej Wsi do 

Łuczyc. I ta linia zostałaby uruchomiona od czerwca, albo od lipca. Trochę to uzależniamy od 

oddania do użytkowania wiaduktu w Batowicach, bo chcielibyśmy żeby już po nowym 

wiadukcie ta linia przejeżdżała. Tak, że a w tym przypadku z kolei uchwała jest potrzebna i 

Państwa zgoda na zawarcie porozumienia z wójtem gminy Zielonki, ponieważ linia będzie 

przejeżdżała przez miejscowość Batowice. 

Otwarto dyskusję. 

Przewodniczący wszystkich komisji poinformowali, że przedstawione uchwały zostały przez 

nie pozytywnie zaopiniowane /załącznik nr 33, 34, 35, 36, 37, 38, 39, 40, 41, 42, 43, 44 do 

protokołu/. 

Radna R. Browarnik: Ja bardzo bym prosiła w uwzględnieniu tych właśnie transportów, to 

żeby wziąć pod uwagę też Książniczki, Młodziejowice i Michałowice od strony Raciborowic, w 

związku z tym, że ta nasza droga jest taką małą obwodnicą i też często ludzie korzystają. I 

ona jest bardzo dogodnym punktem dojazdu, bo naprawdę szybko się tam jedzie teraz w 

porównaniu z tymi korkami na 29. Więc bardzo bym prosiła o wzięcie tego pod uwagę. 

Radna A. Szydłowska: W nawiązaniu do tego, co powiedziała pani Renata Browarnik, 

chciałbym złożyć wniosek o podjęcie prac, dotyczących dogęszczenia tej linii 260. Tak, jak 



powiedziała pani Renata, to jest linia, która jest często uczęszczana, a teraz po modernizacji 

tam tego całego ciągu drogi i po przebudowie wiaduktu myślę, że będzie jeszcze bardziej 

atrakcyjna. Nie tylko dla mieszkańców tamtego rejonu, ale Michałowic również. 

Radny A. Jurek: ja też chciałem tak samo poprzeć, jak na komisji zwracaliśmy uwagę, że 

skoro będzie wycofana ta linia prywatna z tej trasy przez Młodziejowice, Książniczki, 

Raciborowice, tak samo wnioskuje o dogęszczenie linii 260 przez ten odcinek. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XLIII/337/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody na powierzenie zadania 

organizacji publicznego transportu zbiorowego. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Iwona Bińczycka-Kołacz 

Uchwała została podjęta.  

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XLIII/338/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie zadania 

organizacji publicznego transportu zbiorowego. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 



ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Iwona Bińczycka-Kołacz 

Uchwała została podjęta.  

Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego 

Programu Opieki nad Zabytkami na lata 2019-2021. 

 

Głos zabrał zastępca Wójta Jarosław Sadowski. 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, przedstawiam sprawozdanie z realizacji 

Gminnego Programu Opieki Nad Zabytkami. Gmina nie jest właścicielem żadnych dużych 

obiektów zabytkowych, dlatego w ramach realizacji tego programu mamy kilka drobnych 

zadań na obiektach małej architektury oraz zadań promocyjnych w tym obszarze opieki nad 

zabytkami. I tak w 2019 roku wydano mapę turystyczną gminy Michałowice, też z 

oznaczeniem i opisami zabytków. Przeprowadzono prace konserwatorskie na kapliczce Matki 

Boskiej w Książniczkach za kwotę 9000 zł oraz prace konserwatorskie kamiennej kapliczki 

Matki Boskiej w Woli Więcławskiej, co kosztowało 6000 zł. Oprócz tego na dofinansowaliśmy 

publikacje, związane z historią i zabytkami "Ciemna noc okupacji niemieckiej na Ziemi 

Michałowskiej" oraz "Naddłubniańskie pejzaże". Poprawiliśmy też oznakowanie szlaków 

rowerowych i Małopolskiej Drogi Świętego Jakuba. W roku 2020 wymieniono tablice 

informacyjne przy obiektach zabytkowych na terenie gminy oraz poprawiono dalszy ciąg 

oznakowania szlaków turystycznych. Zrealizowano także za ponad 15000 zł renowacje 

kamiennej kapliczki z figurą Matki Boskiej w Zagórzycach. Z kolei w roku 2021 

przeprowadzono konserwację Kapliczki z Krzyżem w Wilczkowicach za 6500 zł oraz 

konserwację Krzyża drewnianego w Kozierowie za 6000 zł. 

Otwarto dyskusję. 



Przewodniczący wszystkich komisji poinformowali, że przedstawiona uchwała została przez 

nie pozytywnie zaopiniowana /załącznik nr 45, 46,47, 48, 49, 50 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XLIII/339/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji 

Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami na lata 2019-2021. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Iwona Bińczycka-Kołacz 

Uchwała została podjęta.  

Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia dotyczącego 

współdziałania w 2022 roku Gminy Michałowice z Gminą Miejską Kraków w 

zakresie przeciwdziałania alkoholizmowi, w odniesieniu do osób doprowadzonych 

do Miejskiego Centrum Profilaktyki Uzależnień w Krakowie 

 

Głos zabrał zastępca Wójta Jarosław Sadowski. 

Szanowni Państwo, przedstawiam projekt uchwały, w sprawie zawarcia porozumienia z 

Gminą Miejską Kraków, w zakresie przeciwdziałania alkoholizmowi, w odniesieniu do osób 

doprowadzonych do Centrum Profilaktyki Uzależnień w Krakowie. Ta uchwała jest zgodą 

Państwa na zawarcie porozumienia z miastem, z tą jednostką Miejskie Centrum Profilaktyki 

Uzależnień, gdzie są odwożeni mieszkańcy Gminy Michałowice znalezieni w stanie 

nietrzeźwym przez policję, żebyśmy mogli korzystać z tej jednostki, takie zawarcie jest 



konieczne takiego porozumienia. W przyszłym roku została zaplanowana kwota prawie 3300 

zł na te usługi, co pozwala na około 10 noclegów zapewnienie w tej jednostce. Na szczęście 

nie są to częste przypadki, że muszą nasi mieszkańcy z tego miejsca korzystać. W tym roku 

do tej pory zostało tam odwiezione sześć osób. 

Otwarto dyskusję. 

Przewodniczący wszystkich komisji poinformowali, że przedstawiona uchwała została przez 

nie pozytywnie zaopiniowana /załącznik nr 51, 52, 53, 54, 55, 56 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XLIII/340/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie zawarcia porozumienia dotyczącego 

współdziałania w 2022 roku Gminy Michałowice z Gminą Miejską Kraków w zakresie 

przeciwdziałania alkoholizmowi, w odniesieniu do osób doprowadzonych do Miejskiego 

Centrum Profilaktyki Uzależnień w Krakowie. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Iwona Bińczycka-Kołacz 

Uchwała została podjęta.  

Ad 14. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XLI/321/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 29 listopada 2021 r. 

 

Głos zabrała Skarbnik Gminy Agata Krzyżak-Szota. 

 



Szanowni Państwo, Panie Przewodniczący, przedstawiam projekt uchwały, w sprawie 

uchylenia uchwały Rady Gminy Michałowice z dnia 29 listopada, w związku z szacowaniem 

wydatków na opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, podjęliśmy w listopadzie 

to zwiększenie środków 85000 zł. W związku z tym, że otrzymaliśmy już fakturę na kwotę 

344 246,76 i nie będziemy wykorzystywać tych środków. Więc potrzeba jest uchylenia tej 

uchwały, system po uchyleniu i zmianach w budżecie będzie całkowicie zbilansowany. 

 

Otwarto dyskusję. 

Przewodniczący wszystkich komisji poinformowali, że przedstawiona uchwała została przez 

nie pozytywnie zaopiniowana /załącznik nr 57, 58, 59, 60, 61, 62 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XLIII/341/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie uchylenia uchwały nr XLI/321/2021 Rady 

Gminy Michałowice z dnia 29 listopada 2021 r. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Iwona Bińczycka-Kołacz 

Uchwała została podjęta.  

Ad 15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr III/18/2018 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 13 grudnia 2018 r. w sprawie diet dla przewodniczących organu 

wykonawczego jednostek pomocniczych /Sołtysów/. 

 



Głos zabrała Skarbnik Gminy Agata Krzyżak-Szota. 

 

Szanowni Państwo, Panie Przewodniczący, przestawiam projekt uchwały, w sprawie zmiany 

uchwały z dnia 13 grudnia 2018 roku, w sprawie diet dla przewodniczących organu 

wykonawczego jednostek pomocniczych sołtysów. Padła propozycja, aby od 1 stycznia 2022 

roku wysokość diety dla naszych sołtysów wynosiła 950 zł miesięcznie. 

 

Otwarto dyskusję. 

Przewodniczący wszystkich komisji poinformowali, że przedstawiona uchwała została przez 

nie pozytywnie zaopiniowana /załącznik nr 63-67 do protokołu/. 

 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XLIII/342/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie zmiany uchwały nr III/18/2018 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 13 grudnia 2018 r. w sprawie diet dla przewodniczących organu 

wykonawczego jednostek pomocniczych /Sołtysów/. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Iwona Bińczycka-Kołacz 

Uchwała została podjęta.  

 



Ad 16, 17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 

2021 rok. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2021-2029. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy Agata Krzyżak-Szota. 

Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, przedstawiam projekt uchwały, w sprawie zmian w 

Budżecie Gminy Michałowice. Omówię może wraz ze zmianą w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej. I tutaj chciałam zgłosić aktualizację załącznika nr 2, w związku z zarządzeniem z 

27 grudnia. Tam będzie zmiana pomiędzy grupami, co nie wpływa na omówione zmiany w 

budżecie, tylko w pozycji wynagrodzenia jest zmniejszona kwota w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej i o tam 2500 z groszami, pomiędzy grupami świadczenia, a grupami 

wynagrodzenia, co na wysokość wydatków nie wpływa. Jeśli chodzi o zmiany, to 

zmniejszamy dochody bieżące, dochody budżetu o kwotę 3113943,85 zł i wydatki o kwotę 

3033650,34 zł. Zmiany te są głównie spowodowane przeniesieniem środków na rok 2022. W 

ramach dochodów dokonujemy ściągnięcia środków unijnych na trasę rowerową Książniczki, 

Kończyce, Raciborowice, Park and Ride z tytułu środków z Funduszu Dróg Samorządowych, w 

związku z realizacją tych zadań w roku 2022. Głównie właśnie Funduszu Dróg 

Samorządowych. Dochody z pozostałych projektów wpłyną nam w roku 2022. Zadania 

zostały te zrealizowania budowa trasy rowerowej, czekamy na kontrolę z Urzędu 

Marszałkowskiego. Po kontrolach dostaniemy pełne dofinansowanie. Jeżeli chodzi o oświatę 

i wychowanie, przenosimy środki z programu Laboratoria Przyszłości na rok 2022, po stronie 

dochodowej i wydatkowej zmniejszamy o kwotę 189 016,0 zł. W ramach Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej realizowane jest zadaniem Nowe Perspektywy, również kwotę 

149172,66 przenosimy na rok 2022. Dokładnie tak samo na projekt Elena oraz obniżenie 

niskiej emisji, etap drugi. Też tą część dochodów, jak i wydatków przenosimy na rok 2022. 

Zmniejszamy środki z tytułu placu zabaw w Kończycach, w związku z rezygnacją z realizacji 

inwestycji. Nie otrzymaliśmy tam pozwolenia na budowę, więc po stronie dochodowej i 

wydatkowej zostały te środki zmniejszone. W ramach wydatków przenosimy też środki na 

powiat krakowski. Zmniejszamy dotacje w tym roku na zadanie "Przebudowa drogi 

powiatowej w miejscowości Michałowice i Górna Wieś" na 963500 zł oraz na 57810 zł na 



przebudowę drogi powiatowej w miejscowości Młodziejowice. Zabezpieczamy środki na VAT 

z tytułu zmniejszenia wydatków do wydatków netto, z tytułu projektu odnawialnych źródeł 

energii. Pozostałe zmiany, to są zmniejszenia wydatków, wynikające z braku realizacji tych 

środków do końca roku. Pozostałe zmiany to tak, jak już mówiłam, to są te projekty unijne, 

które przechodzą na rok 2022. W Wieloletniej Prognozie Finansowej ma to odzwierciadlenie. 

Przenosimy te środki na Laboratoria przyszłości w Szkole Podstawowej Michałowice, 

Raciborowice, Więcławice. Program Elena, nowe perspektywy, OZE, nadzór inwestorski, w 

związku z tym, że realizacja zakończenia projektu opłaciliśmy wszystkie faktury, realizacja 

została zamknięta. Natomiast po zamknięciu wniosku końcowego będziemy płacić ten 

nadzór inwestorski w roku 2022. Poprawa gospodarki wodno-ściekowej na terenie gminy 

Michałowice, poprzez budowę zbiornika wyrównawczego wody pitnej w Kozierowie wraz z 

budową sieci wodociągowej. Tutaj zwiększyliśmy środki do planowanego do realizacji 

zadania, w związku z ogłoszonym przetargiem do najniższego wynagrodzenia. Program 

Erasmus również w związku z pandemią część wydatków nie została zrealizowana w tym 

roku. Zadanie będzie realizowane w przyszłym. Dokładnie tak samo jest z odnawialnymi 

źródłami energii. I projekt sieci kanalizacji ogrodowej Spokojnej, Miłej, Wiśniowej poprzez 

aktualizację do wysokości umowy, do umowy po aneksie. Część środków została tam na tylko 

w jednej zadaniu 28000 przeniesione na rok 2022. Tak, że proszę o przyjęcie tych uchwał 

wraz z poprawką. 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Przewodniczący wszystkich komisji poinformowali, że przedstawione poprawki oraz uchwały 

zostały przez nie pozytywnie zaopiniowane /załączniki nr 68- 91do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  poprawki do uchwały w sprawie zmian w 

budżecie Gminy Michałowice na 2021 rok 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

OBECNY: 14, NIEOBECNY: 1 

Wyniki imienne: 

OBECNY (14) 



Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora 

Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia 

Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNY (1) 

Adam Jurek 

 Poprawka została przyjęta. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XLIII/343/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 

2021 rok 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

OBECNY: 14, NIEOBECNY: 1 

Wyniki imienne: 

OBECNY (14) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora 

Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia 

Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNY (1) 

Adam Jurek 

 

Uchwała została podjęta. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  poprawki do uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na lata 2021-2029. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

OBECNY: 14, NIEOBECNY: 1 

Wyniki imienne: 

OBECNY (14) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora 



Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia 

Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNY (1) 

Adam Jurek 

 Poprawka została przyjęta. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XLIII/344/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Michałowice na lata 2021-2029 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

OBECNY: 14, NIEOBECNY: 1 

Wyniki imienne: 

OBECNY (14) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora 

Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia 

Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNY (1) 

Adam Jurek 

Uchwała została podjęta. 

Ad 18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Krakowskiemu na realizację zadań drogowych w 2022 roku w trybie Inicjatyw 

Samorządowych. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy Agata Krzyżak-Szota. 

 

Szanowni Państwo, Panie Przewodniczący, przedstawiam projekt uchwały, w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej powiatowi krakowskiemu na realizację zadań drogowych w 

2022 roku, w trybie inicjatyw samorządowych, musimy uchylić uchwałę z dnia 15 marca 2021 

roku. Dotyczy to dwóch zadań. Przebudowa drogi powiatowej w miejscowości Michałowice 

Górna Wieś w wysokości 963500 zł oraz opracowanie dokumentacji przebudowy drogi 

powiatowej w miejscowości Młodziejowice na kwotę 57810 zł. Zadania te zostaną 



zakończone w roku 2022. W związku z tym uchyliliśmy te zadania w zmianach w budżecie w 

roku 2021, aby można było w formie autopoprawki dołożyć je do uchwały budżetowej na rok 

2022. 

 

Otwarto dyskusję. 

Przewodniczący wszystkich komisji poinformowali, że przedstawiona uchwała została przez 

nie pozytywnie zaopiniowana /załącznik nr 92-98 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XLIII/345/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Krakowskiemu na realizację zadań drogowych w 2022 roku w trybie Inicjatyw 

Samorządowych.. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Iwona Bińczycka-Kołacz 

Uchwała została podjęta.  

Ad 19. Podjęcie uchwały w sprawie dotacji dla jednostki OSP Wilczkowice. 

 

Głos zabrała Skarbnik Gminy Agata Krzyżak-Szota. 

Szanowni Państwo, przedstawiam projekt uchwały w sprawie dotacji dla jednostki OSP 

Wilczkowice, która ma być udzielona z Budżetu Gminy 2022 roku, w wysokości 8400 zł, z 

przeznaczeniem na zakup sprzętu i wyposażenia. 



Otwarto dyskusję. 

Przewodniczący wszystkich komisji poinformowali, że przedstawiona uchwała została przez 

nie pozytywnie zaopiniowana /załącznik nr 99-105 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XLIII/346/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie dotacji dla jednostki OSP Wilczkowice 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Iwona Bińczycka-Kołacz 

Uchwała została podjęta.  

Ad 20, 21 . Podjęcie uchwały w sprawie Budżetu Gminy Michałowice na 2022 rok. 

Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice 

na lata 2022-2032. 

 

Głos zabrała Skarbnik Gminy Agata Krzyżak-Szota. 

 

Szanowni Państwo, może omówię uchwałę budżetową na rok 2022 wraz z uchwałą w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej. Ustala się łączną kwotę planowanych dochodów 

Budżetu Gminy na rok 2022 w wysokości 60886745 zł, w tym dochody bieżące 56508494 

złdochody majątkowe 4836655,51 zł, ustala się łączną kwotę wydatków budżetu na rok 

2022, w wysokości 75572119,55 zł. W tym wydatki bieżące w wysokości 54518119,36 zł i 

wydatki majątkowe w kwocie 21054800,19 zł. W ramach budżetu wyodrębnia się Fundusz 



Sołecki, dotacje oraz dotacje dla Centrum Kultury i Biblioteki w wysokości 800000 zł i 

1000250 zł na poziomie podobnym do bieżącego roku. Wysokość wszystkich udzielonych 

dotacji, to jest 8533868,06 zł, przychody budżetu w łącznej kwocie 16786173,66 zł oraz 

rozchody budżetu w wysokości 2099994,56 zł. Ogólne zmiany, spowodowane 

zmniejszeniami w roku 2021, spowodowały zwiększenie autopoprawki względem projektu 

budżetu. Zmiany te wszystkie zostały ujęte, jeżeli chodzi o  Wieloletnią Prognozę Finansową, 

zgodnie z art. 243 ustawy o finansach publicznych musieliśmy dokonać wyboru na lata 2022-

2025 wyboru średniej arytmetycznej. Tutaj została wybrana średnia z 7 lat do wyliczenia 

wskaźników. Wszystkie wskaźniki spełniają wszystkie artykuły. Tak, że proszę o pozytywne 

zaopiniowanie tych projektów. Wszystkie opinie z Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

dotyczącej projektu budżetu były pozytywne. 

 

Otwarto dyskusję. 

Przewodniczący wszystkich komisji poinformowali, że przedstawione uchwały zostały przez 

nie pozytywnie zaopiniowane /załączniki nr 106-118 do protokołu/. 

Radny W. Dyna: natomiast chciałem tutaj dodać, że planowane zadłużenie za 2021 rok 

gminy Michałowice, to jest 13433317 zł. Natomiast zadłużenie planowane na koniec 

2022wyniesie 20833325 zł. 

Pani Skarbnik: Szanowni Państwo, jak tutaj informowałam na komisji, w związku z tym, że 

podpisaliśmy umowę na kredyt na rok 2021. On był planowany w kwocie 3 i pół miliona. 

Natomiast wysokość zaciągniętego, to jest kwota minimalna, którą będziemy zaciągać, to jest 

kwota 100000 zł. Tak, że to zadłużenie, te trzy miliony czterysta będzie mniejsze na koniec 

2021. Automatycznie na następnej Sesji Rady Gminy będzie uaktualnione to w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej, już po zmianach z uwagi na to, że to zadłużenie będziemy zaciągać 

tylko w tej minimalnej kwoty, wynikającej z przetargu. Podpiszemy aneks do umowy 

kredytowej w styczniu. Więc automatycznie na kolejnej Sesji Rady zostaną te zmiany 

odzwierciedlone i zadłużenie będzie faktycznie zrealizowane, nie planowe. 

Radna R. Browarnik:  Ale to nasze zadłużenie jest w miarę jakieś, bo wiem, że są jakieś 

limity. 



Pani Skarbnik: Tak. Tutaj wszystkie wskaźniki, które Państwo mają w materiałach obrazują tą 

wysokość, jaka jest maksymalna stopa zadłużenia, jaka jest możliwa. Więc w każdym roku 

ten wskaźnik mówi o tym, ile jeszcze możemy zaciągnąć, bądź prawda, żeby nie przekroczyć 

tego wskaźnika poziomu tego maksymalnego. 

Radna A. Szydłowska: Chciałam złożyć wniosek o znalezienie środków na budowę szkoły, 

budowę bądź rozbudowę szkoły w Michałowicach, na wprowadzenie w przyszłym roku w 

ramach wolnych środków. To co rozmawialiśmy na komisjach, żebyśmy tego nie odkładali w 

czasie, ponieważ jest to moim zdaniem sprawa priorytetowa. Tak, że jeszcze raz składam ten 

wniosek o wprowadzenie środków do budżetu na przyszły rok, już żeby podjąć prace, 

dotyczące rozbudowy szkoły. 

Radna R. Browarnik:  Ja też popieram ten wniosek, w związku z tym, że jak byliśmy na 

komisjach i jeździliśmy po wszystkich szkołach, to nasze szkoły prezentują się dobrze. 

Natomiast niestety Michałowice są najbardziej przeciążone i mają najmniejsze sale. Więc 

tutaj myślę, że niedługo może się spowodować jakiś zator no i żebyśmy myśleli 

perspektywistycznie. 

Pani Skarbnik: Podejmiemy działania, jak wyliczymy wolne środki na dzień 31 grudnia. 

Sprawozdanie z wykonania robimy do dnia 22 lutego. Po tym etapie na pewno będziemy się 

spotykać nie raz i będziemy decydować o zmianach w tej uchwale budżetowej pewnie co 

sesję. 

Radna W. Wesołowska: Jeszcze chciałam złożyć wniosek w sprawie ulicy Leśnej, żeby można 

było wprowadzić jakąś kwotę na wykonanie projektu przebudowy tej ulicy. I drugi wniosek, 

związany z tym samym, dotyczący podania wykazu osób, które nie chcą, nie wyrażają zgody 

na poszerzenie tej drogi. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XLIII/347/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie Budżetu Gminy Michałowice na 2022 rok 

 Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 



ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Elżbieta Zębala 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Wanda Wesołowska 

NIEOBECNI (1) 

Iwona Bińczycka-Kołacz 

Uchwała została podjęta. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XLIII/348/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2022-2032.  

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Iwona Bińczycka-Kołacz 

Uchwała została podjęta.  

 



Ad 6. Dyskusja, wolne wnioski. 

Zastępca Wójta: Szanowni Państwo, z takich informacji na temat inwestycji, został 

otworzony przetarg na budowę zbiornika wyrównawczego w Kozierowie oraz związanym z 

nim sieci wodociągowej. Zbiornik będzie kosztował ponad 1000700 zł, natomiast te sieci 

wodociągowe 750000 zł, to było więcej, niż mieliśmy w budżecie, stąd też te zmiany, o 

których pani skarbnik mówiła. Przypominam, że mamy dotacje z PROW-u na to zadanie w 

kwocie 1000800 zł. Tak, że ta pozostała część, to będzie nasz wkład własny. I inwestycje mają 

być zrealizowane do listopada przyszłego roku. Tak, że wtedy już ta sytuacja z wodą w 

tamtym obszarze myślę, że też się po tych znacząc poprawi. 

Radna E. Dyląg: Chciałam zapytać o drogę na Woli, tam koło pana Chrzanowskiego. 

Pan Wójt: Chodzi Pani Radnej zapewne o poszerzenie tej drogi istniejącej, która jak wiele 

dróg na terenie naszej gminy jest o szerokości około 2,5 m do 3 m. Przygotowujemy 

dokumenty, które wyślemy do współwłaścicieli przylegających do tej drogi z prośbą o to, 

żeby wyrazili zgodę na oddanie części swoich gruntów na poszerzenie tej drogi. Liczymy jak 

zwykle na to, że będą chcieli i chętni będą do oddania tych kawałków pasków swoich działek 

na poszerzenie drogi. Bo ta droga nie służy wójtowi, ani w większości radnych, tylko służy 

przede wszystkim właścicielom tych działek, przy których ta droga się znajduje, którą to 

drogą do tych działek się dojeżdża. Więc pewnie na początku przyszłego roku w styczniu, 

lutym roześlemy takie informacje do wszystkich właścicieli tych nieruchomości, oczekując na 

ich pozytywne podejście do tego. 

Radna E. Dyląg: na Woli tam jest zamknięty ten odcinek drogi do Zalesia na końcu tamtędy 

dojeżdża, dużo mieszkańców tam zgłasza, że nie będą mieli dojazdu do pól, wyjazdu. Pan 

miał rozmawiać z tym inwestorem, czy jest jakaś propozycja na ten temat? 

Pan Wójt: Póki co, na dzień dzisiejszy oficjalnie niczego takiego Państwu nie jestem w stanie 

obiecać. Rozmawialiśmy na ten temat, wykonawca szuka takich rozwiązań, żeby ludzie mogli 

tam jakoś funkcjonować przez te dwa, trzy lata, kiedy inwestycja będzie realizowana. Ale ze 

względów technicznych tam jest ciężko wyznaczyć jakiś konkretny objazdy. Dlatego, że to 

jest duża inwestycja, tam nie ma którędy poprowadzić dróg serwisowych. W związku z tym 



większość pojazdów budowy będzie jeździła tym kilkuset metrowym odcinkiem drogi 

powiatowej, który będzie oficjalnie zamknięty. 

Radny M. Kozłowski: Od roku czasu jest realizowany projekt oświetlenia przy ulicy Parkowej. 

Tam w pobliżu osiedla Saritor. I tam jest po prostu przeszkoda od jakiegoś czasu istniejąca. 

Mianowicie to polega na tym, że przypomnę, jeden z właścicieli sprzedał dwie działki. Jakimś 

dziwnym trafem zostawił sobie pas dwumetrowy właśnie przy drodze naszej gminnej, ci 

panowie kupili te po prostu działki, mieszkają. I ja nie wiem, nieświadomie chyba jakoś to 

było rozegrane, że nie zorientowali się, że kupują działkę bez wyjazdu. Właściciel wyjechał do 

Stanów. Pracownicy mailują, próbują jakąś korespondencję z nim złapać, żeby wyraził zgodę i 

podpis na to, żeby mogła przejść tam linia do wieszająca do tych lamp. Jest problem. Czy w 

tej sytuacji nie moglibyśmy wystąpić, jeżeli są takie przeszkody prawne do Pana Starosty, aby 

administracyjnie po prostu w postępowaniu swoim spowodował, że kończymy ten projekt i 

zamykamy. Bo on jest jakby w dwóch częściach zrobiony, gotowy, tylko mamy w środku 

blokadę. I jeszcze krótkie pytanie drugie. Czy w styczniu jest nadzieja, bo pytają cały czas 

mieszkańcy ul. Kolorowej, że będzie jakaś komisja faktycznie pochyli się nad tym progiem, 

gdzie byliśmy tam dwa miesiące temu. 

Zastępca Wójta: Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o to pierwsze pytanie pana radnego, to 

rzeczywiście jest taka procedura trochę do wywłaszczenia podobna. Natomiast tak, czy tak 

ten mieszkaniec jakby musi mieć potwierdzenie, że on pisma odebrał. Jesteśmy na jakimś 

tam etapie weryfikacji, jak to zrobić z adresem zagranicznym, żeby to wszystko skutecznie 

wyprowadzić w procedurze. Tak, że działają tutaj pracownicy z prawnikami w tym temacie. 

Co do drugiego pytania pana radnego, powiem szczerze, że na dzień dzisiejszy nie 

odpowiem. Pewnie będziemy starać się to załatwić najszybciej, jak to jest tylko możliwe. 

Radna W. Wesołowska: Byliśmy u Pana Miski w sprawie dzierżawy terenu pod plac zabaw. 

Ponieważ te sprawy związane z placem zabaw już, jakby związane z innymi propozycjami 

odpadły, nie istnieją. Ja rozmawiam z panem Miska[?] przed świętami jakoś, on jest otwarty 

na to wydzierżawienie za niewielkie pieniądze. I Panie Wójcie, chciałbym złożyć w formie 

wniosku już dzisiaj, jako dzierżawę i przy tym wziąć pod uwagę jedną rzecz jeszcze bardzo 

istotną, że gdybyśmy się rzeczywiście z tym panem porozumieli, to warto byłoby w trakcie 

realizacji tej inwestycji już pomyśleć o tym, żeby w przyszłym roku zrobić tam wjazd na tą 



działkę. Byłoby to bardzo potrzebne, żeby tam się na przykład mogli rodzice zatrzymać na 

chwilę.   

Pan Wójt: O ile sobie dobrze przypominam, to jest na odcinku, gdzie jest realizowany ten 

odcinek chodnika przy ulicy. I tam nie ma wjazdu? Przecież tam wszystkie wjazdy na 

istniejące działki powinny już być zrobione. Mam nadzieję, że właściciel zadbał o to i że ten 

wjazd tam ma zrobiony Bo praktycznie powinny być odtworzone wszystkie istniejące gwiazdy 

i każda działka powinna mieć dostęp do drogi publicznej i taki wjazd, przy tego typu 

inwestycji zrobiony. Proponuje, żeby komisja, któraś z komisji przyjechała się tam wspólnie z 

paniami radnymi, z sołtysami z tych miejscowości może. Żeby wspólnie zastanowi się, czy 

jest to dobra lokalizacja i czy w tym kierunku będziemy szli. 

Radny A. Jurek: Panie Wójcie, mam taką prośbę, żeby w przyszłym nadchodzącym roku na 

terenie Kończyc podjąć pracę, żeby uregulować stan prawny tych wszystkich dróg, wyznaczyć 

po prostu stan faktyczny. Bo tam nawet jest problem z jakimikolwiek remontami. Nie da się 

nasypać, nie wiadomo na czyj grunt sypiemy kamień. Pasowałoby uregulować, wytyczyć, 

wyznaczyć, gdzie jest granica gminna, gdzie są granice właścicieli ustalić. Bo to już się wlecze 

przez parę lat i nic nie można zrobić. Nawet projektu żadnych dróg, czy czegokolwiek, bo nas 

to trzyma. 

Pan Wójt: Dopóki nie będzie dobrej woli właścicieli gruntów przyległych, to my możemy 

chcieć, prosić, na kolanach wójt może pójść, ale jak nie dostanie zgody od właściciela, to wójt 

naprawdę niewiele może zdziałać. Od wielu, wielu lat ja już, jak tu jestem od tych 20 lat, na 

każdym zebraniu wiejskim w Kończycach praktycznie powtarzam. Oddajcie grunty na 

poszerzenie dróg. Jak chcecie mieć te drogi fajne, utwardzone, to oddajcie wreszcie te paski 

po 2 metry z każdej strony. Nie zbiedniejcie, a będzie wam się zupełnie inaczej żyło. Ja dzisiaj 

nawet boję się tam jakiegokolwiek geodety wysyłać, żeby nie doszło do sytuacji, że jak ktoś 

zobaczy, jaki jest przebieg drogi, to powbija kołki i w ogóle żadnego przebieganie będzie. Bo 

bardzo często ta druga w ogóle pływa niezgodnie z działką drogową. To jest pat tak 

naprawdę, dopóki właściciele działek w Kończycach nie dojdą w sami do wniosku, że oni chcą 

mieć te drogi i oddadzą po kawałku z każdej strony po ten metr, 2 metry, to naprawdę tam ja 

nie widzę w bliższej perspektywie możliwości rozwiązania tego problemu. Tam jest 

ewidentny przykład, ale takich przykładów w gminie mamy naprawdę bardzo dużo. 



Radny A. Jurek: Panie Wójcie, tylko że to jest właśnie problem. Bo przy jakimkolwiek 

remoncie okaże się, że sypiemy po prostu na prywatną działkę, bo jest zajeżdżone gdzie 

indziej, niż droga faktycznie istnieje. Ktoś powie, że zaraz zbierajcie mi ten kamień bo 

sypiecie na moją, a my nie mamy tego rozgraniczeniowego. 

Radna A. Szydłowska: Panie Wójcie, chciałam zapytać o kwestię modernizacji oświetlenia na 

terenie całej gminy. Bo taką informację kiedyś tam otrzymałam, przy okazji prośby o 

dowieszenie lamp na ul. Stoczki. Czy faktycznie są prowadzone rozmowy z Tauronem? Czy 

coś się udało wynegocjować? 

Zastępca Wójta: Tak, są prowadzone. Tauron niestety się mocno opóźnia z opracowaniem, 

które jest podstawą do tych rozmów. Ono miało być już w trakcie roku przygotowane. 

Dostaliśmy go tak naprawdę dopiero na końcówkę roku. Tak, że prowadzimy te rozmowy. 

Myślę, że do połowy roku one znajdą swój skutek w jakiejś umowie już inwestycyjnej. 

Radna E. Cielecka: osoby samotne lub jeżeli tam dwie osoby mieszkają i bardzo dobrze 

segregują, pytały, czy w ogóle jest wprowadzenie takiego systemu, żeby te osoby raz w 

miesiącu wystawiały kosz i wtedy płaciły mniej? 

Pan Wójt: Dzisiejsze przepisy na to niestety nie pozwalają.  

Pani Skarbnik: Państwo Radni, Szanowni Państwo Sołtysi, chciałabym prosić o pomoc przy 

roznoszeniu po wymiarze podatkowym roznoszeniu decyzji w nowym roku, jeżeli by Państwo 

uprzejmie zechcieli nam pomóc, w celu obniżenia kosztów  .Radny Powiatu: Szanowny Panie 

Przewodniczący, Panie Wójcie, Szanowni Państwo Radni, Państwo Sołtysi i Państwo 

Pracownicy, króciutko chciałem pewne sprawy powiatowe przedstawić. Zacząłbym od 

sprawy takiej, w mojej ocenie kluczowej, mianowicie inwestycji chodnikowej, która jest 

realizowana wraz z odwodnieniem Górna Wieś Michałowice. Bo tam jest ulica Graniczna, 

która jest bardzo ruchliwą i ostatnio w tych wszystkich można powiedzieć analizach wychodzi 

no dość źle, jeśli chodzi o natężenie ruchu. Znaczy źle, coraz więcej tych pojazdów tam po 

prostu jeździ. Państwo Radni, Panie Wójcie, Państwo Sołtysi, wartość zadania prawie 

2000000 zł, ale mieliśmy pecha z wykonawcą. Mówię to dlatego, że tutaj na tym przykładzie 

widzimy, jak zamówienia publiczne działają różnie. W tym przypadku, po pierwsze firma 

została wybrana tak naprawdę w lipcu, a weszła w teren dopiero w połowie września. Firma 



realizowana w tym samym czasie zadanie również powiatowe Maszyce Smardzowice i tam 

miała opóźnienie i tym się tłumaczyła. Na tym zadaniu dostrzegliśmy w toku jego 

wykonywania dość takie konkretne wady projektowe w mojej ocenie i w ocenie jak się 

okazało później nas wszystkich. Wjazdy do posesji praktycznie w wielu przypadkach, ja sobie 

naliczyłem tych przypadków paręnaście, były korygowane. Pojawił się problem też z 

odwodnieniem, nie do końca się podoba rozwiązanie projektowe. Projektant złożył 

deklarację i oświadczenie pisemne, że inaczej się tam wód poprowadzić nie dało.  Mamy 

grudzień, zadanie było zakontraktowane do 28 grudnia. Firma złożyła wniosek o 

aneksowanie. Wniosek jest analizowany, na wczoraj jeszcze nie było decyzji Zarządu Dróg 

Powiatu Krakowskiego co z tym zrobić. Na pewno zadanie musi być kontynuowane, ale już w 

perspektywie wiosennej. Przy okazji chciałbym powiedzieć, że pojawiły się też wnioski, tutaj 

z panią Elą Cielecką żeśmy się spotkali i rozmawiali o wyniesionym przejściu dla pieszych, tak 

przy tej pętli. Na ten moment to przejście będzie nie wyniesione. Natomiast będziemy 

procedowali dalej, żeby ono jednak no finalnie było wyniesione. Bo poprawi na pewno 

bezpieczeństwo i spowolni ruch. Myślę, że wyzwaniem na kolejne lata jest, żeby z tej Leśnej 

też była komunikacja. 

Pan Wójt: Mianowicie znowu kolejny przykład tego, o czym wcześniej mówiliśmy i na 

komisjach i tutaj dzisiaj na sesji. Mówi Pan Radny, że były błędy projektowe. Proszę mi 

wskazać miejsce, w którym miejscu, bo można by było tam rów potężny zrobić, piękny, 

ładny, którym byśmy wszystkich zadowoli. Tylko ten rów w końcu tam w tym siodełku się 

kończy i w tym rowie zbiera się woda i wypływa w całości na działkę prywatną, po prawej 

stronie. Proszę mi załatwić zgodę, proszę mi załatwić zgodę właściciela, który się zgodzi na 

to, żeby ta cała woda stamtąd poszła na tą prywatną działkę. Bo jeśli będzie taka zgoda i 

jeszcze Zgoda potem na kolejną działkę i kolejną działkę poniżej tamtej działki. Bo ta woda 

musi dopłynąć tak naprawdę do Małego Krakowa. Dlatego nie mówmy o błędach w 

projekcie, bo projektant zrobił co mógł ewentualnie, żeby w jakikolwiek sposób złapać wodę, 

która ma być, bo na tym polega praca projektanta, wodę z nawierzchni jezdni. A nie z posesji 

przylegających. Opóźnienie, też tutaj muszę uwagę dać taką, opóźnienie z tego co wiem, bo 

było spotkanie w tej sprawie, gdzie dyrektor Wróblewski sam się przyznał, że opóźnienie 

wyszło z jego winy tak naprawdę. 



Radny Powiatu J. Raźny: Nie zgodzę się z tą argumentacją, że dyrektor Wróblewski tutaj 

zawalił. Firma wchodzi na zadanie, dostaje kontakt, a to, że kończy inne zadanie, to 

przepraszam, albo się godzi mając takie siły przerobowe, albo się nie godzi. 

Pan Wójt: kto jest dyrektorem na dzień dzisiejszy ZDPK i kto będzie po pierwszym stycznia, 

bo to jest dla nas istotne. 

Radny Powiatu J. Raźny: według mojej wiedzy, jako radnego powiatowego dyrektorem jest 

dalej pan dyrektor Łukasz Wróblewski. Jest dyrektorem Zarządu Dróg Powiatu Krakowskiego, 

toczą się rozmowy o zmianie. To mogę tylko powiedzieć. Przechodzę do kolejnego 

zagadnienia, temat dotyczy porzuconego zadania, tj. inwestycja chodnikowa na ulicy 

Słowiańskiej, Wola Zachariaszowska, Górna Wieś. Chciałem tylko Państwa poinformować, że 

póki co, bo zadanie wiemy zatrzymane przez jednego z właścicieli. Trwa postępowanie cały 

czas o ustalenie przebiegu pasa drogowego. I celowo wczoraj jeszcze pytałem pana 

dyrektora Wydziału Gospodarki Nieruchomości na jakim to jest etapie. I tam szanowni 

Państwo tak, starosta wydał decyzję o przebiegu granicy pasa 17 maja 2019. Potem był w tej 

procedurze odwoławczej przechodziło to przez Małopolski Inspektorat Nadzoru 

Geodezyjnego. Potem przechodziło to przez w WSA i ostatecznie to jest w NSA. Więc na 

dzisiaj jest to w NSA. Myślę, że po wyroku Naczelnego Sądu Administracyjnego już ta decyzja 

ustalająca granice będzie podtrzymana i będziemy mogli przystępować do kontynuacji tego 

zadania. Kolejny temat, który też chciałbym, żeby tutaj wybrzmiał na tej sesji, to jest temat 

ulicy Granicznej ponieważ droga została niestety troszeczkę tam popsuta. Ponieważ zadanie 

wykonywała gmina Zielonki w formie powierzenia, w ramach projektu unijnego, tak zwanego 

ZIT-u Gmina Zielonki podpisała umowę z wykonawcą, ale potem tą cesję tytuł tej umowy 

przeniesiono na powiat krakowski. Więc powiat krakowski, wicestarosta Wrzoszczyk 

ostatecznie podjął taką decyzję, że wejdzie w jakiś spór. Bo z tego, co wiem, Wójt Zielonek 

już się od tego chcę odciąć. Spór prawny, żeby pociąg wykonawcę do odpowiedzialności. 

Wycena wstępna, żeby to poprawić, to co najmniej 200000 zł.   

Rozpoczęto dyskusję na temat przyszłych inwestycji realizowanych we współpracy z 

powiatem krakowskim na terenie gminy Michałowice. 

Radny Powiatu J. Raźny: zostały zabezpieczone środki w budżecie powiatu na działania, 

związane z rewitalizacją tego zespołu dworsko-pałacowego w Sieborowicach. Bo tutaj nawet 



byliśmy z panią Ewą Krawczyk na wizji lokalnej, swego czasu z panem radnym Władysławem 

Dyną i na szczęście ten zespół pałacowo-parkowy zostaje we władztwie powiatu. Póki co, 

powiat zabezpieczył tam w budżecie 180000 zł oraz wystąpił z wnioskiem do Województwa 

Małopolskiego, w ramach takiego programu "Ochrona zabytków", jak również pozyska środki 

z PFRON. Pan starosta planuję tam wstępnie jakieś cele administracyjne, więc ten obiekt na 

pewno będzie zaopiekowany. Zabezpieczyliśmy środki na przebudowę drogi powiatowej 

Więcławice Stare, ulica Wysyłek, Pielgrzymowice ul. Centralna. To jest niespełna 500 m, 

natomiast ta, wspólnie też na spotkaniu z panem wójtem ustaliliśmy, że oprócz chodników 

zrobimy również nakładkę, doświetlimy lepiej przejścia dla pieszych, tu też był taki pomysł 

wójta, żeby zrobić takie dedykowane doświetlenia. Wartość tego zadania została wyceniona 

aż na 1000850 zł.  Natomiast ustaliliśmy również na tym spotkaniu, że no mi też na tym 

zależy i myślę, że wójtowi też, żeby w drugiej połowie roku, no ruszyć temat drogi 

powiatowej w miejscowości Pielgrzymowice. Tam jest też duże zadanie i to idzie ZRID-em. 

Wartość tego zadania została wyceniona na prawie 3 miliony złotych. Tam jest 750 m.  

Parokrotnie spotykaliśmy się w sprawie realizacji drogi powiatowej ulica Dąbrowskich, 

Podegrodzie, ul. Kadrowa, ponad półtora km.  Póki co gmina projekt domknęła. Ta część, za 

którą odpowiada powiat jeszcze jest w procedurze nie zamknięta. Wstępnie jest deklaracja 

pana Frosztęgi Piotra, czyli projektanta, że wyrobi się do kwietnia, maja. Pan starosta jest 

zdeterminowany, żeby to zadanie złożyć do Funduszu Dróg Samorządowych. Korzystając z 

okazji, jeszcze podziękuję Państwu Radnym i Sołtysom za dobrą współpracę i za te wnioski, 

które kierują, które pozwalają mi też przebijać się i pomagać. 

Pan Wójt: Szanowni Państwo, jeśli pozwolicie, pan przewodniczący pozwoli, ja chciałbym 

złożyć na koniec dzisiejszej sesji najlepsze życzenia, szczęśliwego Nowego Roku przyszłego 

2022, ponieważ już jest niebawem, raptem za kilka dni. Czego mam Państwu życzyć? Przede 

wszystkim życzę Państwu w imieniu naszych pracowników, w mieniu własnym, wszystkim 

naszym Mieszkańcom naszej gminy i Państwu Sołtysom i Państwu Radnym, życzę przede 

wszystkim zdrowia. Zdrowia i jeszcze raz zdrowia. I oprócz tego zdrowia też życzę, żebyśmy 

wszyscy już ten przyszły rok nieco lepiej, że tak powiem przeżywali. Żeby ta pandemia 

osłabła, żebyśmy mogli wracać powoli do naszej normalności, takiej jaką mieliśmy kilka lat 

temu. Mam nadzieję, że to wszystko będzie szło w lepszym kierunku. Życzę przede wszystkim 

dużo uśmiech, dużo słońca, dużo życzliwości, to jest ważne, żeby nam się łatwiej żyło w tych 



czasach. Bo są to trudne czasy, ale zawsze łatwiej jest żyć, jeśli mamy koło siebie człowieka, 

który jest optymistycznie nastawiony do życia, który się uśmiecha, który nam dobrze życzy, 

to też jest ważne. I takich wszystkich sąsiadów i waszych znajomych i przyjaciół i bliskich 

życzę, żeby wszyscy byli wobec Was życzliwi. Jeszcze raz wszystkiego dobrego, zdrowego Do 

Siego Roku! Wszystkiego najlepszego. 

Pan Przewodniczący: Ja bym się chciał tylko oczywiście dołączyć i po prostu życzyć 

wszystkiego dobrego. Wszystkiego dobrego w Nowym Roku. 

Ad 14. Zamknięcie sesji. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad, Pan Przewodniczący Rady Gminy 

Michałowice zamknął XLIII Sesję Rady Gminy Michałowice VIII Kadencji w dniu w dniu  30 

grudnia 2021 r. 

 

 

    Protokołowała:      Na tym protokół zakończono 

A. Ciaranek                   Zatwierdzono 


